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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
 Susanne Grundström. S  
 Håkan Bergström S  
 Allan Myrtenkvist S  
 Lars-Göran Zetterlund C  
 Cecilia Albertsson, ordf. M  
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Beredningstid 

Kommunchef Veronica Svensson föredrar utifrån dokumentet om 
ärendeuppföljning. Under föredragningen går hon igenom uppdragen hos de 
handläggare som främst skriver ärenden till allmänna utskottet.  
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga kring ansökan om utökat bidrag för 
samlingslokaler och om den översyn som kommer är en bred översyn, vilket 
besvaras av kommunchef Veronica Svensson och nämnd- och 
förvaltningsadministratör Linda Bengtzing. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om tidsperspektiv för översynsuppdrag om 
löneadministration, vilket besvaras av nämnd- och utredningssekreterare 
Malin Bergkvist. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S). 
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§ 16 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde, vilket godkänns. 
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§ 17 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 18 Uppdrag från intern åtgärdsplan 2023 om att sälja 
Björskogsnäs, dnr KS 24/00040 

Beslutsunderlag 
KS 2023-06-13 § 130 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-13 om en intern åtgärdsplan. En av de 
åtgärder som kommunförvaltningen fick i uppdrag att verkställa var att sälja 
Björskogsnäs. 
 
Kommunförvaltningen har inte genomfört försäljningen då det framkommit 
nya uppgifter som förändrar förutsättningarna. Kommunen köpte fastigheten 
Björskogsnäs 1:66 år 2006 för totalt 1 500 tusen kronor och fick 50 procent, 
motsvarande 750 tusen kronor, i bidrag från Naturvårdsverket. Villkoren för 
bidraget var att:  
 
1. Svara för och bekosta förvaltningen av byggnadsbeståndet inom 
naturreservatet i enlighet med gällande reservatsföreskrifter och skötselplan. 
2. Inte rikta några ersättningsanspråk mot staten med anledning av 
kommande reservatsföreskrifter för den planerade utökningen av 
naturreservatet.  
 
Enligt uppgift kan kommunen komma att bli återbetalningsskyldig för 
bidraget vid en försäljning av fastigheten då villkoren inte längre uppfylls. En 
dialog behöver dock föras med Naturvårdsverket kring detta och en eventuell 
utredning av rättsförhållandena genomföras.   

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Uppdraget om att sälja Björskogsnäs ingick som en del av den interna 
åtgärdsplan som antogs utifrån kommunens ekonomiska läge. Syftet med 
åtgärden var att kommunen skulle spara pengar, men utifrån de uppgifter 
som framkommit är det oklart vilken besparing en försäljning skulle 
innebära. 
 
Kommunförvaltningen ser ett behov av att klargöra de ekonomiska 
konsekvenserna innan en tillförlitlig ekonomisk konsekvensanalys kan 
presenteras. 

Facklig samverkan 
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Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Kommunförvaltningen får i uppdrag att klargöra de ekonomiska 
konsekvenserna av en försäljning av Björskogsnäs och därefter återkomma för 
ett förnyat politiskt ställningstagande. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar fastighetschef 
Jessica Nilsson.  
 
Ulrika Jonsson (M) ställer fråga om krav på återbetalning av utbetalda bidrag 
gäller ”för evigt”, vilket delvis besvaras av fastighetschef Jessica Nilsson. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om driftkostnader, vilket besvaras av 
fastighetschef Jessica Nilsson. 
 
Christer Olken (S) ställer fråga om vad som händer med reservatet vid en 
försäljning, vilket besvaras av fastighetschef Jessica Nilsson. 
 
Christer Olken (S) ställer fråga om det finns intresserade köpare, vilken 
lämnas obesvarade. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S) och Allan 
Myrtenkvist (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Kommunförvaltningen får i uppdrag att klargöra de ekonomiska 
konsekvenserna av en försäljning av Björskogsnäs och därefter återkomma för 
ett förnyat politiskt ställningstagande. 
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§ 19 Omdisponering av investeringsmedel för ny 
ridovägg i Sporthallen, dnr KS 24/00024 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-12-19 § 298 

Ärendet 
Ridåväggen i Sporthallen havererade i slutet av föregående år. Väggen är 
motordriven och original sedan hallen byggdes i början av 1960-talet. Väggen 
används för att kunna dela hallen i två mindre hallar och funktionen är viktig 
både för skolans idrottsverksamhet och för föreningslivets tillgång till hallen.  
Kommunförvaltningen har genomfört en direktupphandling av en ny vägg 
eftersom den befintliga väggen inte har någon nödbroms, vilket kan få 
förödande konsekvenser.   

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Priset för en ny ridåvägg uppgår till 560 tusen kronor exklusive moms. 
Dessutom tillkommer kabeldragning och elinstallation samt kostnad för 
container och saxlift som krävs för arbetet, vilket uppskattas inte kosta mer 
än maximalt 40 tusen kronor. Rivning av befintlig vägg ingår. 
 
Dessa kostnader ryms inte inom tilldelad driftbudget. Avsatta medel för 
planerat underhåll behöver därför prioriteras om. Kommunförvaltningen 
föreslår att medel tas av investeringsmedel för takbyte på 
Klockarhagsskolan. Medel för takbytena bygger på uppskattade utgifter 
och har ännu inte handlats upp. Lågkonjunkturen på byggmarknaden torde 
medföra konkurrenskraftiga priser och de totala avsatta medlen kan 
rimligtvis räcka till både ridåvägg och takbyten.      

 
 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen.  

Förvaltningens förslag till beslut 
- Omfördela 600 tusen kronor i antagen investeringsbudget 2024 från 

takbyten Klockarhagsskolan till ny ridåvägg Sporthallen. 
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--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar fastighetschef 
Jessica Nilsson. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om takens skick och risk för att planerat 
takbyte inte blir av om pengar används till en ridovägg, vilket besvaras av 
fastighetschef Jessica Nilsson. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om service på ridoväggen, vilket besvaras 
av fastighetschef Jessica Nilsson. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om det är lagkrav på en nödbroms, vilket 
besvaras av fastighetschef Jessica Nilsson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Allan Myrtenkvist (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Omfördela 600 tusen kronor i antagen investeringsbudget 2024 från takbyten 
Klockarhagsskolan till ny ridåvägg Sporthallen. 
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§ 20 Planeringsstrategi för mandatperioden 2022-2026, 
dnr KS 24/00021 

Beslutsunderlag 
Planeringsstrategi för Hällefors kommun mandatperioden 2022–2026 
Bilaga Underlag av betydelse för översiktsplanens aktualitet – 
Länsövergripande planeringsunderlag Örebro län 2021 (Länsstyrelsen, Pbl.nr 
2021:21) 
Bilaga Länsstyrelsens underlag för Hällefors kommuns beslut om 
planeringsstrategi (Länsstyrelsen, 2022-05-18) 

Ärendet 
Den 1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen (PBL). Syftet med 
ändringen är att översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara 
framåtsyftande och att översiktsplanen ska hållas aktuell. Planeringsstrategin 
är det centrala nya verktyget för kommunens kontinuerliga 
översiktsplanearbete. 
 
Planeringsstrategin ska antas senast 24 månader efter ordinarie val enligt 23 § 
3 kap. PBL. Antar kommunen inte en planeringstrategi eller en ny 
översiktsplan senast 11 september 2024 anses planerna vara inaktuella.  
 
Enligt plan- och bygglagens 3 kap ska Länsstyrelsen i ett underlag till 
kommunen redovisa sådana statliga och mellankommunala intressen som kan 
ha betydelse för översiktsplanens aktualitet. Länsstyrelsen i Örebro län har 
tagit fram ett länsövergripande planeringsunderlag för Örebro län samt ett 
planeringsunderlag för Hällefors kommun som ligger till grund för denna 
planeringsstrategi. I underlagen har Länsstyrelsen angett förändringar i 
statliga och mellankommunala intressen som har betydelse för 
översiktsplanens aktualitet. Länsstyrelsens planeringsunderlag har granskats 
tillsammans med översiktsplanen och dess tillhörande tematiska tillägg, 
program och strategier. 
 
Kommunförvaltningens bedömning är att Hällefors kommuns översiktsplan 
samt tillhörande tematiska tillägg är förenliga med lagstiftningsförändringar, 
hållbarhetsambitionerna inom Agenda 2030 samt de program och andra 
styrdokument som tillkommit på nationell, regional och kommunal nivå. Både 
det sociala, det ekologiska och det ekonomiska hållbarhetsarbetet inom fysisk 
planering fortsätter att stärkas med stöd i översiktsplanen. 
 
Översiktsplanens ställningstaganden till markanvändning och utveckling av 
den byggda miljön bedöms vara tillräckligt aktuella för att planen ska anses 
aktuell under innevarande mandatperiod. Kommunförvaltningens bedömning 
är att vissa delar i planen har mindre brister, bland annat att det saknas 
tydligare ställningstaganden kring utvecklingsområdet för bostäder i 
Grythyttans tätort vid Balundstorp samt att det saknas mark för en strategisk 
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planberedskap för etablering av verksamheter eller industri. Vidare saknar 
kommunen aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning enligt lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar (2000:1383) samt en aktuell 
vattentjänstplan enligt lagen om allmänna vattentjänster (2006:412. LAV). 

 
Under mandatperioden kommer framför allt följande insatser att prioriteras; 
framtagande av nytt bostadsförsörjningsprogram, vattentjänstplan, en översyn 
av utvecklingsområdet i Grythyttans tätort vid Balundstorp samt en 
lokaliseringsutredning av lämpliga platser för industri- och verksamhetsmark. 
 
Sammantaget bedömer kommunförvaltningen att översiktsplanen uppfyller 
kraven för aktualitet enligt plan- och bygglagen (PBL 3 kap, §§ 3–5). Vidare 
är bedömningen att översiktsplanen är tillräckligt aktuell för att fortsätta 
vägleda den fysiska planeringen de närmaste åren. 
 
Kommunförvaltningen föreslår att planeringsstrategi för mandatperioden 
2022–2026 antas. 

Social konsekvensanalys- 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys 
inom ramen för planeringsstrategin. Sociala konsekvensanalyser görs i 
samband med efterföljande planering. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys inom ramen för planeringsstrategin. Miljömässiga 
konsekvensanalyser görs i samband med efterföljande planering. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen bedömer att de förslag som framgår av 
planeringsstrategin delvis täcks inom ramen för befintlig budget. 
Eventuella kompletterande utredningar, statistik eller liknande som behöver 
tas fram för varje enskilt projekt finanserias i samband med kommunens 
årliga budgetprocesser. Fördjupade ekonomiska konsekvensanalyser görs i 
samband med efterföljande planering. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Planeringsstrategi för mandatperioden 2022–2026 antas. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar samhällsplanerare 
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Madeleine Eriksson utförligt. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga kring förekomsten av många äldre 
detaljplaner, vilket besvaras av samhällsplanerare Madeleine Eriksson. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om kommunen äger marken vid 
Balundstorp, vilket besvaras av samhällsplanerare Madeleine Eriksson. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga kring plan på bostäder vid måltidens hus, 
vilket besvaras av samhällsplanerare Madeleine Eriksson. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om vad en vattentjänstplan innebär, vilket 
delvis besvaras av samhällsplanerare Madeleine Eriksson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M) och 
Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Planeringsstrategi för mandatperioden 2022–2026 antas. 
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§ 21 Utskottsinitiativ gällande barnkonventionen och 
kommunens barnrättsarbete, dnr KS 20/00037 

Beslutsunderlag 
KS 2020-03-03 § 36 
VU 2021-04-28 § 11 
Rapport barnkonventionen och kommunens barnrättsarbete 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2020-03-03 § 36 att uppdra 
kommunförvaltningen att ta fram ett övergripande dokument för kommunens 
barnrättsarbete utifrån barnkonventionen. 
 
Kommunförvaltningen återkom i april 2021 med ett förslag till policy, vilket 
kommunstyrelsens välfärdsutskott beslutade att lämna på remiss till samtliga 
partier med representation i kommunfullmäktige. Vid remisstidens utgång 
hade ett parti lämnat synpunkter, vilka var på en allt för detaljerad nivå för att 
inarbetas i ett övergripande styrdokument. 
 
Kommunförvaltningen arbetar redan idag aktivt med barnkonventionen och 
dess intentioner precis som med annan tillämplig lagstiftning. Arbetet ligger 
främst men inte enbart inom områdena skola och utbildning, kultur och fritid, 
individ- och familjeomsorg samt fysisk planering. Det är värt att redan här 
påpeka att ansvaret delvis alltså ligger utanför kommunstyrelsens reglemente. 
 
En redovisning av hur barnperspektivet tillvaratas inom ovan nämnda 
områden har sammanställts i en kortare rapport som biläggs ärendet. 
Rapporten syftar inte till att ge en heltäckande bild av hur barnperspektivet 
tillvaratas i kommunal verksamhet, utan ska ses som en bild av hur 
barnkonventionen och barnperspektiv genom lag och andra styrdokument 
integrerats i de större verksamheterna. 
 
Kommunförvaltningen bedömer att barnperspektivet är väl integrerat i såväl 
lagstiftning, övriga dokument och verksamheterna. Vidare bedöms att såväl 
kommunstyrelsen som myndighetsnämnden och de gemensamma nämnderna, 
i de beslut där det är aktuellt, beaktar barnperspektivet. 
 
Givet att barnrättsperspektivet tillvaratas på såväl politisk nivå som i 
verksamhetsutövning, bedömer kommunförvaltningen att ett samlat 
kommunövergripande dokument riskerar att landa i att gällande lag ska följas, 
och därmed bli i praktiken verkningslöst. Av den politiska dialog som förts 
bedömer kommunförvaltningen att diskussion och förslag landat i detaljfrågor 
som redan regleras i de olika verksamheterna. Sammantaget bedömer 
kommunförvaltningen att det i dagsläget inte finns något behov av en 
kommunövergripande policy i frågan. 
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Social konsekvensanalys 
I många kommunala verksamheter och beslut är barnperspektivet viktigt. 
Sedan 2020 är barnkonventionen lag i Sverige och redan tidigare har 
barnperspektivet varit en naturlig del av arbetet inom många av de 
kommunala verksamheterna. 
 
Barnkonventionen brukar ofta sammanfattas i fyra grundprinciper: alla 
barn har samma rättigheter; barnens bästa ska alltid komma först; varje 
barn har rätt att överleva och utvecklas samt varje barn har rätt att uttrycka 
sin åsikt. 
 
Då barn dels är en heterogen grupp, dels en grupp som inte har tillgång till 
samma beslutsarenor som vuxna, är det av stor vikt att såväl enskilda vuxna 
som kommunen som myndighet tillvaratar barnens, ibland sinsemellan 
olika, intressen. Särskilt tydligt blir detta inom de verksamheter som helt 
eller delvis riktar sig till barn som grupp, men i såväl verksamheter som 
beslut där barn inte är den primära mottagaren behöver konsekvenser för 
barn noga övervägas. 
 
Både aktuell forskning och SKR:s samlade erfarenheter tyder på att det är 
gynnsamt för barnrättsarbetet om det finns ett kommunövergripande 
inriktningsdokument i barnrättsfrågor, att barnperspektivet finns med i 
övriga styrdokument och att barnrättsarbetet strukturerat återkopplas till 
den politiska nivån.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Förslaget om att ta fram en övergripande barnrättspolicy avslås. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar kanslichef Mathias 
Brandt. 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
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Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Förslaget om att ta fram en övergripande barnrättspolicy avslås. 
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§ 22 Yttrande över medborgarförslag om Hurtigtorpet, 
dnr KS 22/00212 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om Hurtigtorpet, inkom 2022-10-11 
KF 2022-10-25 § 166 
KS 2022-11-22 § 236 

Ärendet 
Kommunstyrelsen remitterade 2022-11-22 ett medborgarförslag om 
Hurtigtorpet till kommunförvaltningen för beredning. 
 
I medborgarförslaget lämnas förslag på olika typer av åtgärder vid 
Hurtigtorpet, där syftet handlar om att få till ett bättre utnyttjande. 
 
Bland annat föreslås ställplatser för husbil och husvagn. 
Kommunförvaltningen ser en risk att kommunens anläggning skulle bli en 
konkurrent till privata inrättningar för ställplatser inom kommunen, vilket inte 
är önskvärt. Dessutom finns det redan idag möjlighet att stå ett dygn i 
området. 
 
Ett annat förslag är att renovera torpet som finns vid Hurtigtorpet. 
Kommunförvaltningen ser det som ett bra förslag, dock är det oklart vad 
torpet ska användas till och hur en sådan renovering ska finansieras. Om en 
renovering ska ske bör den ge ett mervärde till Hurtigtorpet som besöksmål 
och ett tillskott till föreningslivet där. I dagsläget har kommunförvaltningen 
inget behov av sådan fastighet och kan då inte heller motivera kostnaderna för 
en renovering. 
 
Ytterligare ett förslag var vindskydd och grillplats vid Ingemarsbacken. Här är 
kommunförvaltningens bedömning att de vindskydd och grillplatser som finns 
inom området är tillräckligt. 
 
Däremot kommer ett antal åtgärder genomföras då sanitetsbyggnaden ska 
renoveras under 2024. I samband med det kommer det bli någon form av 
låsning, men det är oklart om det blir kodlås som föreslås i 
medborgarförslaget. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 
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Ekonomisk konsekvensanalys 
Utifrån att kommunförvaltningen inte föreslår några åtgärder har ingen 
fördjupad ekonomisk konsekvensanalys genomförts. 
 
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Medborgarförslaget avslås. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Medborgarförslaget avslås. 
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§ 23 Återremissyttrande över Ann-Charlotte Nässéns (S) 
och Torbjörn Saxins (S) motion om hundrastgård i 
Grythyttan, dnr KS 23/00314 

Beslutsunderlag 
Ann-Charlotte Nässéns (S) och Torbjörn Saxins (S) motion om hundrastgård i 
Grythyttan, daterad 2023-10-19  
KS 2024-01-30 § 16 
Bilaga 1 Pris staket hundrastgårdar, daterad 2024-02-27 
Bilaga 2 Utredning hundrastgårdar i Huddinge kommun, daterad 2020-10-30 

Ärendet 
Kommunstyrelsen återremitterade i januari 2024 Ann-Charlotte Nässéns och 
Torbjörn Saxins (S) motion med motiveringen att underlag för nuvarande 
hundrastgård ska tas fram för att tydliggöra kostnaderna. 
 
Den hundrastgård som finns i Hällefors kommun 
ligger i hörnet av Göransvägen och Billockvägen, på 
en plats där Snäckeskolan tidigare låg. Ur 
tillgänglighetsperspektiv är platsen bra då det sedan 
många år finns väg fram till området och möjlighet 
till parkering. Hundrastgården är anlagd på en 
naturlig yta med gräs, det vill säga att inget 
markarbete behövdes för att anlägga hundrastgården. 
Ett staket köptes och monterades på ytan. 
Hundrastgården invigdes i juni 2015. 
 
Förvaltningen anser att redovisning av underlag för vad som köptes till den 
nuvarande hundrastgården, det vill säga ett staket och vad det kostade, visar 
dåligt vad en ny hundrastgård 2024 skulle kosta. I stället presenteras en utredning 
gjord av Huddinge kommun från 2020, information från 2023 gällande 
byggnation av en hundrastgård i Karlskoga samt aktuella priser på staket. 
 
I övrigt hänvisar kommunförvaltningen till tidigare framtagen tjänsteskrivelse. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Beroende på vilken typ av staket som hundrastgården ska ha, var den 
anläggs och hur stor den ska vara påverkar kostnaden för staket. Att 
anlägga en hundrastgård beräknades 2020 kosta mellan 200 000–600 000 
kr enligt Huddinge kommuns utredning (bilaga 2). Enbart staketmaterial till 
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en hundrastgård på ca 1000 m2 med stakethöjd 120 cm, beräknas idag kosta 
ca 120 000 kr (bilaga 1). 
 
Karlskoga kommun anlade 2023 en hundrastgård på en naturlig yta. 
Karlskoga budgeterade en kostnad på 600 000 kr, som i slutändan blev ca 
900 000 kr. I kostnaderna ingick: markarbeten/schakt, kortare enklare stig 
till området från en gång- och cykelväg, staket, sittplatser och lekmiljö-
/aktivitetsdel. Belysning fanns redan i området. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
 
Motionen avslås. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar enhetschef grönyta, 
gata, park, skog Kim Grip. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Håkan Bergström (S), Allan Myrtenkvist 
(S), Sten Walegren (GL), ordförande Cecilia Albertsson (M), Ulrika Jonsson 
(M) och Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
 
Motionen avslås. 
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§ 24 Återremissyttrande över Tobias Nygrens (C) motion 
om uppgradering av sopkärl i kommunens offentliga 
utemiljöer, dnr KS 19/00175 

Beslutsunderlag 
Tobias Nygrens (C) motion, inkom 2019-05-22 
Yttrande från kommunförvaltningen, daterat 2020-05-28 
KF 2020-09-22 § 135 
KS 2020-11-10 § 229 
Håll Sverige Rent, (hsr.se/artiklar/fimpen-varsta-skrapet) 
Förordning (2021:998) om producentansvar för vissa tobaksvaror och filter 

Ärendet 
Kommunförvaltningen fick av kommunstyrelsen 2020-11-10 i uppdrag att 
förnya beredningen av Tobias Nygrens (C) motion om uppgradering av 
sopkärl i kommunens offentliga utemiljöer. Utifrån kommunfullmäktiges 
beslut om återremiss 2020-09-22 ska möjligheten att införa kärl för 
cigarettfimpar utredas. 
 
Från 1 januari 2022 är det enligt 15 kap. 26§ Miljöbalken förbjudet att skräpa 
ned utomhus på en plats som allmänheten har tillträde eller insyn till. Vilket 
innebär att slänga en fimp på marken är förbjudet och kan ge en bot. I den, av 
Håll Sverige Rent, utförda nationella skräpmätningen i stadskärnor och parker 
sommaren 2023 stod fimparna för 48 procent av allt skräp.  
 
1 januari 2022 blev cigarettfimpar ett avfall med producentansvar vilket 
innebär att det är den som producerar cigaretten som ska betala för 
insamlingen av fimpen. Enligt förordningen (2021:998) ska producent-
ansvarsorganisationen (PAO) samråda med samtliga kommuner om insamling 
av fimpar, ett arbete som just nu pågår runt om i landet. Hällefors kommun 
har inte ännu genomfört samråd. Samrådet ska gälla placering av kärl, antal 
kärl, tömningsintervall etc.  
 
Kommunförvaltningen, tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen, 
arbetar för att minska nedskräpningen generellt i kommunen. Papperskorgar 
där exempelvis släckta fimpar kan slängas finns redan på 108 platser i 
kommunen. 
 
Utifrån ovanstående föreslår kommunförvaltningen att kommunen inte inför 
insamlingskärl för cigarettfimpar.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
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Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Att införa insamlingskärl för cigarettfimpar innan samråd med PAO 
genomförts innebär kostnader för investeringar i kärl och tömning av dem, 
kostnader som kommunen inte ska ansvara för. PAO ska tillhandahålla kärl 
i den utsträckning som behövs och även ansvara för tömning av dem. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Kommunen inför inte insamlingskärl för cigarettfimpar. 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
 
Med hänvisning till ovanstående och tidigare lämnat yttrande avslås 
motionen.  
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar enhetschef grönyta, 
gata, park, skog Kim Grip. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M), 
Susanne Grundström (S), Sten Walegren (GL), Lars-Göran Zetterlund (C) och 
Madelene Jönsson (SD). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Kommunen inför inte insamlingskärl för cigarettfimpar. 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
 
Med hänvisning till ovanstående och tidigare lämnat yttrande avslås 
motionen.  
 

 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
22(47) 

Datum  
2024-03-12  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 25 Yttrande över medborgarförslag om åtgärder vid 
återvinningsstationer, dnr KS 22/00043 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag, inkom 2022-02-14 
KF 2022-02-15 § 29 
KS 2022-03-15 § 59 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-03-15 att skicka ett medborgarförslag om 
åtgärder vid återvinningsstationer till kommunförvaltningen för beredning. 
 
I medborgarförslaget manar förslagsställaren till bättre ordning kring de 
återvinningsplatser som finns inom kommunen. Det gäller både 
källsorteringsstationer, återvinningsstationer och övriga inrättningar för 
återvinning. Platserna anses skräpiga och ostädade vilket inte gynnar 
återvinning då medborgare då drar sig för att gå till aktuella platser. 
 
1 januari 2024 blev kommunerna i Sverige ansvariga för insamling av 
förpackningar och blev då också ansvariga för återvinningsstationer (ÅVS) i 
kommunerna. Samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort ett omfattande arbete 
inför förändringen samt framtida införande av nytt system, färgsortering, för 
fastighetsnära insamling av förpackningar. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
kommer framöver att arbeta med att få till fungerande rutiner, förbättringar 
och förändringar på ÅVS, allt för att anpassa återvinningen i kommunerna 
utifrån behov och lagkrav.  
 
Kommunförvaltningen instämmer i medborgarförslagets intentioner, men 
förordar trots detta ett avslag då dagens system kommer att förändras till följd 
av förändrad lagstiftning. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Medborgarförslaget avslås. 
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--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) yttrar sig och ställer fråga om 
återvinningsstationerna inte kommer att försvinna till förmån för hushållsnära 
sortering, vilket delvis besvaras av samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om Hällefors kommun inte skulle vara först 
med att prova färgsortering, vilket delvis besvaras av Allan Myrtenkvist. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om tidssplan för färgsortering, vilket delvis 
besvaras av Allan Myrtenkvist. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om varför ansvaret för återvinningsstationer 
gick över till kommunerna, vilket delvis besvaras av samhällsutvecklingschef 
Ulf Skog. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S), Lars-Göran 
Zetterlund (C) och Håkan Bergström (S), flera vid upprepade tillfällen. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Medborgarförslaget avslås. 
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§ 26 Yttrande över Susanne Grundströms (S) motion om 
information vid återvinningsstationer, dnr KS 23/00209 

Beslutsunderlag 
Susanne Grundströms (S) motion, inkom 2023-07-16 
KF 2023-09-19 § 138 
KS 2023-11-21 § 268 
Avfall Sverige, (www.avfallsverige.se/fakta-statistik/insamling/gemensamt-
skyltsystem) 
sopor.nu (www.sopor.nu) 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-21 att remittera Susanne Grundströms 
(S) motion om information vid återvinningsstationer till 
kommunförvaltningen för beredning. 
 
I sin motion föreslår motionären att informationen vid återvinningsstationer 
ska ges på flera språk.  
 
1 januari 2024 blev kommunerna i Sverige ansvariga för insamling av förpackningar 
och blev då också ansvariga för återvinningsstationer (ÅVS) i kommunerna. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort ett omfattande arbete inför förändringen 
samt framtida införande av nytt system, färgsortering, för fastighetsnära insamling av 
förpackningar. Samhällsbyggnadsförvaltningen kommer framöver att arbeta med att få 
till fungerande rutiner, förbättringar och förändringar på ÅVS, allt för att anpassa 
återvinningen i kommunerna utifrån behov och lagkrav.  
 
2020 lanserade Avfall Sverige ett nytt skyltsystem med symboler som kan användas 
över hela Norden. Symbolerna är lättförståeliga och intresset för det gemensamma 
systemet har spridit sig även utanför Norden. De baltiska staterna är i olika fas av att 
införa det och EU-kommissionen har tillsatt en utredning för att undersöka om detta 
kan vara ett system för att harmonisera insamlingen i hela EU. Skyltsystemet finns i 
Hällefors kommun. 
 
Vid ÅVS sitter skyltar uppsatta med hänvisning till sopor.nu om man har funderingar 
om hur något ska sorteras eller om felanmälan på ÅVS behöver göras. På sopor.nu 
som är Sveriges avfallsportal, finns information om hur man sorterar sitt avfall och 
varför det bör sorteras, var avfallet ska lämnas och vad som händer sedan. Det går att 
välja att sidan ska visas på engelska. På sopor.nu finns informationsblad på 33 olika 
språk. 
 
Kommunförvaltningens bedömning är att det skyltsystem med symboler som finns vid 
ÅVS samt kompletterande digital information är tillräcklig. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 
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Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Motionen avslås. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog och nämnd- och förvaltningsadministratör 
Linda Bengtzing tillför kortfattat. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Motionen avslås. 
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§ 27 Utredningsuppdrag om belysning vid 
återvinningsplatser, dnr KS 24/00009 (från KS 20/00057) 

Beslutsunderlag 
KS 2022-11-22 § 229 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-11-22 att ge dåvarande 
samhällsbyggnadsförbundet Bergslagen i uppdrag att utreda möjligheten till 
genomförande och kostnadsberäkning för att uppföra belysning på de 
återvinningsstationer som finns inom Hällefors kommun.  
 
1 januari 2024 blev kommunerna i Sverige ansvariga för insamling av förpackningar 
och blev då också ansvariga för återvinningsstationer (ÅVS) i kommunerna. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort ett omfattande arbete inför förändringen 
samt framtida införande av nytt system, färgsortering, för fastighetsnära insamling av 
förpackningar. Samhällsbyggnadsförvaltningen kommer framöver att arbeta med att få 
till fungerande rutiner, förbättringar och förändringar på ÅVS, allt för att anpassa 
återvinningen i kommunerna utifrån behov och lagkrav.  
 
Utifrån det förändringsarbete som pågår bedömer kommunförvaltningen att det i 
dagsläget inte är lämpligt att lägga tid och resurser på att utreda belysning till 
nuvarande återvinningsstationer. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Uppdraget att utreda möjligheten till genomförande och kostnadsberäkning 
för att uppföra belysning på de återvinningsstationer som finns i Hällefors 
kommun utgår. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 
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Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Uppdraget att utreda möjligheten till genomförande och kostnadsberäkning 
för att uppföra belysning på de återvinningsstationer som finns i Hällefors 
kommun utgår. 
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§ 28 Återremissyttrande utredning vägbidrag, dnr KS 
23/00189, som svar på både ärende KS 20/00138 och KS 
21/00245 

Beslutsunderlag 
KS 2007-08-28 § 125 Bestämmelser för kommunalt bidrag till enskilda vägar 
i Hällefors kommun 
KS 2021-05-18 § 80 
Tjänsteskrivelse utredning vägbidrag, daterad 2023-11-09 
AU 2024-01-16 § 8 
Bilaga ekonomisk beskrivning vägbidrag Hällefors kommun, daterad 2024-
01-22 

Ärendet 
Allmänna utskottet återremitterade i januari 2024 ärendet med motiveringen  
att en ekonomisk beskrivning ska tas fram med utgångspunkt i 2022 och 2023  
års siffror. 
 
Kommunförvaltningen har nu tagit fram en ekonomisk beskrivning. Redovisningen inkluderar 
även åren 2020 samt 2021. Utifrån att 2022 avvek stort från tidigare år de en stor aktör aldrig 
ansökte om bidrag presenterar förvaltningen fler år än efterfrågat.  I övrigt hänvisar 
kommunförvaltningen till tidigare framtagen tjänsteskrivelse. 

 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
I bilaga ekonomisk beskrivning vägbidrag framgår vilken budget som 
skulle krävas för att utöka bidraget till 15, 20, 25 respektive 30 procent 
samt vilken kostnad detta skulle inneburit för åren 2020 till och med 2023. 
Vidare framkommer de faktiska kostnader kommunförvaltningen haft 
under de aktuella åren. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunalt bidrag till punktinsatser i vägsamfälligheters vägnät införs inte. 
 
Kommunalt bidrag till enskilda vägar förändras inte. 
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Återremissen anses med ovan besvarad. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer Susanne Grundström 
(S) fråga om annat uppdrag kopplat till vägbidrag, vilket besvaras av nämnd- 
och förvaltningsadministratör Linda Bengtzing. 
 
Susanne Grundström (S) tilläggsyrkar att frågan ska beaktas i 
budgetberedningen 2025. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S), Lars-Göran 
Zetterlund (C), Ulrika Jonsson (M) och Håkan Bergström (S), flera vid 
upprepade tillfällen. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut inklusive Susanne Grundströms (S) tilläggsyrkande, vilket 
bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Kommunalt bidrag till punktinsatser i vägsamfälligheters vägnät införs inte. 
 
Kommunalt bidrag till enskilda vägar förändras inte. 
 
Återremissen anses med ovan besvarad. 
 
Frågan ska beaktas i budgetberedningen 2025. 
 
 
Efter ärendets avgörande ajourneras mötet i fem minuter. 
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§ 29 Utredningsuppdrag – Madelene Jönssons (SD) 
motion om kommunala kor, dnr KS 22/00128 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag KS 2022-11-22 § 232 
Bilaga Kotell, daterad 2024-02-27 

Ärendet 
Förvaltningen fick 2022-11-22 i uppdrag av kommunstyrelsen att grundligare 
utreda möjligheterna till kommunala kor i Hällefors kommun. 
 
Fördelarna med lokalproducerat nötkött med kommunala kor är fler än 
nackdelarna utifrån den information som förvaltningen har tagit del av. Dock 
är det en sak som överskuggar allt, kostnaderna. Några av faktorerna som 
driver kostnader beskrivs nedan. 
 
Foderkostnader har stigit drastiskt de senaste åren, bland annat på grund av att 
drivmedel, el och gödningsmedel ökat i pris.  
 
Kostnaden för att skicka djur till slakt är höga, både kostnader för transport 
och själva slakten måste beaktas. Det finns inget slakteri i direkt närhet till 
Hällefors.  
 
Kommunen äger inget jordbruk, ingen ladugård och inte heller något större 
markområde som kan användas som betesmark. Investeringar krävs för att 
starta upp en verksamhet för att ha kommunala kor.   
 
Kommunen har ingen egen verksamhet med personal där kommunala kor kan 
hanteras. Tillsyn, skötsel och eventuella akuta händelser ska hanteras dygnets 
alla timmar, sju dagar i veckan, året runt. Eftersom kommunen saknar 
kompetens för att sköta om kor krävs eventuell utbildning av personal, köp av 
tjänster eller anlitande av konsulter.  
 
Vid slakt av djuren blir det stora mängder kött som ska styckas och förpackas. 
Därefter ska köttet förvaras fram tills det ska användas i kommunens 
måltidsverksamhet. Kommunen saknar kompetens för att stycka och har inte 
förpackningsmöjligheter, vilket gör att styckning och förpackning är tjänster som 
kommunen måste köpa. Kommunen saknar förvaringsmöjligheter av större 
mängder kött. Investering, ombyggnad och inköp av frysar krävs alternativt att 
köpa tjänsten frysförvaring. 
 
I stället för kor i egen verksamhet har flera kommuner anammat något som 
kallas för ”kotell”. Kommunerna upphandlar nötkött direkt av lantbrukare. 
Under de månader som det tar att föda upp djuren, fram tills det är dags att 
slakta, betalar kommunen en månadskostnad till lantbrukaren för att ta hand 
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om djuren. När djuren slaktas får kommunen lokalt producerat nötkött från 
sina egna djur (Bilaga Kotell). 
 
Förvaltningen är fortsatt positiv till förslaget om kommunala kor. Precis som 
tidigare anser förvaltningen att detta är en komplex fråga. I och med denna 
utredning har förvaltningen kommit fram till att den inte har kompetens för att 
vidare utreda de olika aspekter som tidigare lyfts. Vidare utredning kräver 
anlitande av extern expertis.  
 
Utifrån kommunens ekonomiska läge föreslår förvaltningen att vidare 
utredning inte ska genomföras i dagsläget. 
 

Social konsekvensanalys 
Lokalproducerat kan skapa större medvetenhet om varifrån köttet kommer, större 
respekt för matens värde och synergieffekter inom kommunal verksamhet.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Närproducerat kött i kommunen gör kortare och färre transporter och leder 
till minskad miljöpåverkan. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kostnaderna är svåra att utvärdera utifrån den information som förvaltningen har i 
dagsläget. Närproducerat kött i kommunal verksamhet innebär med största 
sannolikhet ökade kostnader för kommunen.  

Facklig samverkan 
    Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Utredningsuppdraget om kommunala kor är besvarat. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer formaliafråga, vilket besvaras av nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist. 
 
Allan Myrtenkvist (S), Madelene Jönsson (SD), Susanne Grundström (S) och 
Lars-Göran Zetterlund (C) yttrar sig, flera vid upprepade tillfällen. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
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Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Utredningsuppdraget om kommunala kor är besvarat. 
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§ 30 Tilläggsbudgetering för investering inom tekniska 
verksamheten 2024, dnr KS 24/00012 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-05-30 § 100 
Inkommen begäran från tekniska nämnden med tillhörande konsekvenser, 
2024-02-08 

 Protokoll från Tekniska nämnden 2024-01-26 § 4 
 

Ärendet 
Tekniska nämnden har till kommunförvaltningen inkommit med önskemål om 
tilläggsbudgetering för 2024 för investeringar inom gata samt vatten och 
avlopp (VA). 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Eftersom alla investeringsprojekt som planerats för år 2023 ännu inte är 
slutförda önskar tekniska nämnden en tilläggsbudgetering med totalt 1 646 
tusentals kronor för verksamhetsåret 2024.   
 
När det gäller begäran av investeringsmedel med 472 tusentals kronor inom 
gatusidan föreslår förvaltningen att tekniska nämnden inte erhåller begäran 
utan istället får omprioritera utifrån de investeringsmedel som kommunen 
beslutat om för verksamhetsåret 2024.  
 

 
 
Kommunförvaltningen föreslår att begäran inom VA-verksamheten på 
totalt 1 174 tusentals kronor från tekniska nämnden godkänns och att det 
finansieras med kommunens egna medel, d v s ingen nyupplåning behöver 
ske.  
 

Gata Projektnr Belopp
Tillänglighetsanpassning/trafiksäkerhetsåtgärder 0089 472
Stort behov av åtgärder, ex gång- och cykelväg Hammarvägen.
TOTALT 472
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Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för 

skattefinansierade verksamheten på 472 tusentals kronor för år 2024 
avslås. 

 
- Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för 

VA-verksamheten på 1 174 tusentals kronor för år 2024 godkänns. 
 

- Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 1 174 tkr avseende 
investeringar för år 2024. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ekonomichef 
Jessica Jansson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Allan Myrtenkvist (S), Lars-Göran 
Zetterlund (C) och Håkan Bergström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för 
skattefinansierade verksamheten på 472 tusentals kronor för år 2024 avslås. 
 
Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för VA-
verksamheten på 1 174 tusentals kronor för år 2024 godkänns. 

 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 1 174 tkr avseende investeringar 
för år 2024. 
 

 

  

VA Projektnr Belopp
Hammargatan 0065 61
Fortsatt projektering. Komplicerade dagvattenledningar.

Sikfors Herrgård 0046 1 113
Problem med markägarfrågor.
TOTALT 1 174
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§ 31 Nyupplåning 2024, dnr KS 24/00043 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-02-13 § 19 
 
Ärendet 
Kommunförvaltningen följer hela tiden upp det likviditetsflöde som är och 
kommer att bli i kommunen för att kunna ha en bra balans. Målet är att ha en 
så låg likviditet som möjligt för att på så vis kunna lösa av långfristiga lån när 
det är möjligt. Utifrån rådande ekonomiska driftprognoser för kommunen 
innevarande år samt ekonomiska utfallet för kommunen år 2023 ser 
förvaltningen ett behov av att nypplåna ytterligare under år 2024. 

 
Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Idag har kommunen en total låneskuld på 275,1 miljoner kronor. Under 
åren 2020 till år 2023 har likviditeten minskat från 47 miljoner kronor till 
knappt 10 miljoner kronor. En av orsakerna till att likviditeten är låg är att 
kommunen haft höga utgifter i början av februari månad 2024 utifrån att 
kommunen erhåller mycket leverantörsfakturor som ska betalas innan 
föregående år stängs. Dessutom har nya pensionsavtalet påverkat 
likviditeten, då det under hösten 2023 betalades ut första halvåret av 2023 
års avgiftsbestämda ålderspension, något som inte tidigare gjorts. 2023 års 
investeringsutgifter har betalts utan nyupplåning, med undantag för 
badhusprojektet, vilket också gör att likviditeten är låg. 

 
 
 
 
 

Enligt beslutad delegeringsordning har ekonomichef rätt att konvertera 
(omsätta), amortera samt uppta lån inom ramen för fullmäktiges fastställda 
beloppsram och fastställda riktlinjer. Enligt beslut från fullmäktige får 
kommunförvaltningen omsätta de lån som förfaller till betalning under år 
2024 samt nyupplåna 6 miljoner kronor. Ekonomichef har även delegation 
att använda checkkrediten som kommunen har tillgång till hos upphandlad 
bank med upp till 10 miljoner kronor. Användningen av checkkredit 
innebär dyrare finansiella kostnader än att nyupplåna. 
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Förvaltningen föreslår att ekonomichef får delegation på att nyupplåna 
ytterligare maximalt 15 miljoner kronor under år 2024 för att kunna 
finansiera delar av 2024 års investeringar. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Ekonomichef får delegation att nyupplåna maximalt 15 miljoner kronor 

under år 2024.  
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ekonomichef 
Jessica Jansson. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om pensionskostnaderna är höga på 
grund av inflationen, vilket besvaras av ekonomichef Jessica Jansson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Ekonomichef får delegation att nyupplåna maximalt 15 miljoner kronor under år 
2024.  
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§ 32 Återrapport kring översynsuppdrag 
löneadministrationen, dnr KS 23/00328 

Beslutsunderlag 
KS 2023-06-13 § 130 
KS 2023-12-19 § 304 

Ärendet 
Med anledning av helårsprognos 2023 antog kommunstyrelsen den 13 juni 
2023 en intern åtgärdsplan för att inte riskera att överskrida budgetramen. Ett 
av uppdragen avsåg en översyn av lönefunktion (rad 67 i planen). Vid 
kommunstyrelsens sammanträde 19 december 2023 beslutades om förlängd 
tid och att översynsuppdraget skulle återrapporteras senast 30 juni 2024. 
 
Förstudier om samverkan gällande Hällefors kommuns löneadministration har 
gjorts av externa aktörer vid minst tre tillfällen tidigare under åren 2004, 2009 
och 2010. Studierna har gällt samarbete inom hela Örebro län, inom 
kommunerna i norra Örebro län och inom Östra Värmland. Hällefors kommun 
har inte vid något av dessa tillfällen beslutat att ingå i samverkan. 
 
I landet finns flera etablerade samarbeten inom kommunernas lönefunktioner. 
Sedan många år tillbaka ingår flertalet av kommunerna i Örebro län i någon 
form av samarbete, de flesta i den gemensamma lönenämnden i Kumla. De 
kommuner som fortfarande har eget lönekontor är Örebro kommun, 
Lindesbergs kommun och Hällefors kommun. Under 2024 kommer Degerfors 
kommun att gå med i lönecentrum Östra Värmland placerat i Kristinehamn 
och Nora kommun övergick under 2023 i ett samarbete med Finspångs 
kommun. 
 
Förklaringarna till att samarbeten ökat mellan lönefunktioner handlar inte bara 
om ekonomiska aspekter, främst lyfts områden som sårbarhet, 
kompetensförsörjning och utveckling inom IT-stödet och av den 
löneadministrativa processen. 
 
Förvaltningen har gjort en första förenklad översyn och konstaterar att det är 
svårbedömt huruvida ett samarbete skulle leda till en ekonomisk besparing. 
Det kan dock finnas andra intressanta aspekter som skulle behöva belysas mer 
ingående inför ett ställningstagande om framtida organisation för Hällefors 
kommuns lönefunktion. I nuvarande organisation ingår lönefunktionen i 
Hällefors kommun i HR- och löneenheten och nuvarande HR-chef är tillika 
lönechef. Att vara lönechef innebär samordning och utveckling av 
lönefunktionen och är ett specifikt uppdrag som har förändrats över tid. Det 
finns all anledning att se över detta i samband med att ny HR-chef tillträder 
under 2024.  
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Innan ställningstagande om framtiden för Hällefors kommuns 
löneadministration behöver konsekvenser och nyttoeffekter av ett eventuellt 
samarbete inom löneadministration belysas ur en mängd olika perspektiv. De 
områden som behöver beaktas inför en samverkan är bland annat 
utvecklingen av digitala verktyg såsom exempelvis effektivisering och 
automatisering inom den löneadministrativa processen. Annat som behöver 
beaktas är kompetensförsörjning och rekryteringsläget, sårbarhet och 
personberoende, servicenivå, gränsdragning mot HR och ledarskap. 
 
Med anledning av ovanstående föreslår förvaltningen att kommunstyrelsen 
ger förvaltningen i uppdrag att utifrån omvärldsperspektiv genomföra en 
fördjupad utredning. 
 
Utredningen ska inte enbart göras i besparingssyfte utan främst utreda 
nyttoeffekter av en eventuellt förändrad organisation. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kostnader för personal och IT-system behöver ingå som en parameter i en 
utredning. Kommunförvaltningens uppfattning är att det i nuläget är svårt 
att bedöma de ekonomiska konsekvenserna av att ingå i en samverkan 
gällande löneadministration och anser att de ekonomiska konsekvenserna 
behöver utredas vidare. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker i fackliga samverkansgruppen den 19 
mars 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Förvaltningen får i uppdrag att genomföra en fördjupad utredning av 
kostnader och nyttoeffekter av en eventuellt förändrad organisation för 
kommunens lönefunktion. 
 
Utredningen ska presenteras senast 30 juni 2025. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar HR-chef Ann 
Karlsson. 
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Håkan Bergström (S) ställer fråga om uppföljning bland de som har gått över 
till gemensam löneadministration, vilket delvis besvaras av HR-chef Ann 
Karlsson. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga om möjligheten till samverkan med 
Lindesberg, vilket delvis besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M) och 
Susanne Grundström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Förvaltningen får i uppdrag att genomföra en fördjupad utredning av 
kostnader och nyttoeffekter av en eventuellt förändrad organisation för 
kommunens lönefunktion. 
 
Utredningen ska presenteras senast 30 juni 2025. 
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§ 33 Personalbokslut för Hällefors kommun 2023, dnr 
KS 23/00364 

Beslutsunderlag 
Förslag till Personalbokslut för Hällefors kommun år 2023, daterad  
2024-02-16 
Kommunfullmäktiges beslut 2018-11-13 § 136 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2018-11-13 att kommunförvaltningen årligen 
ska leverera ett personalbokslut. Personalbokslutet är ett strategiskt 
komplement till Hällefors kommuns årsredovisning. I personalbokslutet 2023 
som är det sjätte personalbokslutet görs bland annat en årlig uppföljning av de 
personalpolitiska målen. 
 
Personalbokslutet innehåller bland annat lagstadgad redovisning av 
kommunövergripande personalfrågor samt avsnitt om ledarskap, 
anställningar, ledigheter, lönebildning, arbetsmiljö, sjukfrånvaro, 
medarbetarundersökning och kompetensförsörjning. Förvaltningen har i vissa 
delar redovisning för en femårsperiod, 2019 - 2023, och förändringar beskrivs 
genom tabeller och diagram. Personalbokslutet innehåller även analyser och 
jämförelser mellan åren och i vissa delar jämförelser mellan andra kommuner 
och riket. 
 
Antalet anställda har ökat till stor del beroende på verksamhetsövergångarna 
från Samhällsbyggnad Bergslagen (SBB) och Hällefors Bostads AB (BoAB). 
Sjukfrånvaro har minskat något. 
 
Inom några områden ses en positiv utveckling, bland annat syns ett ökat 
medarbetarengagemang och uttaget av friskvårsbidaget har ökat.  
 
Kommunförvaltningen föreslår att personalbokslutet för Hällefors kommun 
godkänns. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Personalkostnaderna utgör de största ekonomiska posterna i kommunen. 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
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konsekvensanalys utan hänvisar till kommunens årsredovisning för 
verksamhetsåret 2023. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan har skett i den fackliga samverkansgruppen 
innan kommunstyrelsens sammanträde. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Hällefors kommuns personalbokslut för 2023 godkänns. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar HR-chef Ann 
Karlsson. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om vad som menas med nedåtgående trend 
inom sjukfrånvaron, vilket besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om sjunkande frisktal centralt, vilket delvis 
besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M) och 
Håkan Bergström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Hällefors kommuns personalbokslut för 2023 godkänns. 
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§ 34 Heltidsresan – lägesrapport heltid som norm, dnr 
KS 18/00045 

Informationsunderlag 
Kommunstyrelsen beslut 2018-03-06 § 75 
Uppföljningsrapport, daterad 2019-09-03 
Kommunstyrelsen beslut 2019-10-08 § 220 

Ärendet 
Heltidsresan är ett utvecklingsprojekt som drivs av SKR och Kommunal 
mellan 2016-2024 där målet är att heltidsarbete ska bli norm inom välfärdens 
kvinnodominerade verksamheter. 
 
Heltidsresans övergripande målsättningar är att: 

• Nya medarbetare ska anställas på heltid och arbeta heltid 
• Deltidsanställda ska erbjudas heltidsanställning och deltidsanställda 

ska motiveras att arbeta heltid 
• Heltidsanställda som arbetar deltid ska arbeta heltid 

 
Kommunstyrelsen antog 2019 en strategi för heltid som norm. Förvaltningen 
fick i uppdrag att ta fram en plan för hur andelen medarbetare som arbetar 
heltid ska öka inom befintlig budgetram. Förvaltningen har både före och 
efter den tidpunkten kontinuerligt och systematiskt arbetat med att hitta 
lösningar för att inom ramen för respektive chefs budget kunna erbjuda 
medarbetare heltidstjänster och heltidsarbete.  
 
En arbetsgrupp bestående av representanter från omsorg, bildning, HR-och 
löneenheten samt representanter från Kommunal har ett pågående arbete i 
frågor gällande bemanning, schemahantering, rekryteringsutmaningen och 
sysselsättningsgrader.  
 
Den stora andelen av kommunens deltidsanställda finns inom omsorgens 
verksamheter och förvaltningen har därmed koncentrerat arbetet med 
heltidsresan och övergången från en deltidsorganisation till en 
heltidsorganisation mot de berörda verksamheterna inom omsorgen. 
Arbetsgruppen har genomfört ett antal olika insatser, bland annat med hjälp 
av metodstöd från de centrala parterna Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) och Kommunal. På arbetsplatsträffar inom omsorgen har det 
partsgemensamma processverketyget kallat Pilen använts som underlag för 
diskussioner om möjligheter och hinder för heltidsarbete. 
 
Utifrån beslutet om heltid som norm har bland annat följande insatser gjorts: 
 

• arbetsgruppen för heltid har haft regelbundna möten 
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• enhetschefer har fått uppdrag från arbetsgruppen att genomföra med 
sina medarbetare på arbetsplatsträffar 

• medarbetare har gjorts delaktiga i processen genom metoden ”Pilen” 
• hanteringen av resurspass har utretts som möjliggör för fler att få 

utökad sysselsättningsgrad 
• en rutin för medarbetare har införts i personalsystemet där 

deltidsanställda kan lägga in önskemål om utökad sysselsättningsgrad 
• medarbetare som begärt önskemål om mer arbetstid har successivt, 

tillfälligt eller tillsvidare, getts utökad sysselsättningsgrad  
• kompetenser inom vård och omsorg har kartlagts 
• beslut fattades om att budgetera och anställa heltidstjänster till det 

nybyggda Gillersgården 
• covid-teamet som inrättades under pandemin bestod enbart av 

heltidstjänster 
 
Uppföljning av heltid görs på tre olika sätt; heltidsanställda, heltidsarbetande 
och genomsnittlig sysselsättningsgrad.  
 
En stadig ökning av andelen heltidsanställda och heltidsarbetande har skett i 
kommunen sedan heltidsresan infördes 2016.  
 
I följande diagram visas utvecklingen av heltidsanställda under perioden 2009 
till och med 2022 för riket och för Hällefors. Andelen heltidsanställda i 
kommunen totalt har ökat från 64,5 procent år 2017 till 74,7 procent 2022. 
Ökningen i riket har varit kraftigare och ligger 2022 cirka 11 procentenheter 
högre än i Hällefors kommun. 
 
 

 
Alla som har en heltidsanställning arbetar inte heltid utan kan ha partiella 
ledigheter av olika orsaker.  
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I följande diagram visas utvecklingen av heltidsarbetande i riket och Hällefors 
sett över tid. Det är 70,4 procent som faktiskt arbetar heltid, i riket är det 73,5 
procent som arbetar heltid. Skillnaden mellan heltidsarbetande i Hällefors 
kommun jämfört med riket är cirka 3 procentenheter. 
 

 
 
Den genomsnittliga sysselsättningsgraden har stadigt ökat. I följande diagram 
visas utvecklingen av den genomsnittliga sysselsättningsgraden för riket och 
Hällefors sett över tid. Vid jämförelser av den faktiska sysselsättningsgraden 
är skillnaden mellan Hällefors kommun och riket 0,2 procentenheter. Den 
genomsnittliga sysselsättningsgraden är 92,7 procent inom Hällefors 
kommun. 
 

 
Den största andelen deltidsanställda inom kommunen finns inom omsorgens 
verksamheter, även där har andelen heltider ökat. I följande diagram visas 
utvecklingen av heltidsanställda inom vård och omsorg i riket och i Hällefors. 
Andelen heltidsanställda inom omsorgen har ökat från 46 procent år 2017 till 
57,5 procent år 2022. Ökningen inom omsorg i riket har varit kraftigare och 
ligger cirka 18 procentenheter högre än i Hällefors kommun. 
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Alla som har en heltidsanställning inom vård och omsorg arbetar inte heltid 
utan kan ha partiella ledigheter av olika orsaker. Det finns även medarbetare 
inom vård och omsorg som inte är intresserade av ökad sysselsättningsgrad 
eller heltidsarbete. I följande diagram visas utvecklingen av heltidsarbetande 
inom vård och omsorg i riket och Hällefors sett över tid. Det är 53,9 procent 
av de anställda inom omsorg som faktiskt arbetar heltid, i riket är det 63,1 
procent som arbetar heltid. Skillnaden mellan heltidsarbetande i Hällefors 
kommun jämfört med riket är cirka 9 procentenheter. 
 

 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Förvaltningen, framför allt inom omsorgens verksamheter, har ett aktivt 
arbete med att införa en heltidsorganisation och öka andelen heltider. 
Enligt kommunstyrelsens tidigare beslut ska det ske inom befintlig 
budgetram. En kontinuerligt gradvis ökning av andelen heltidsanställda och 
heltidsarbete syns i statistiken. Förvaltningen har konstaterat att även om 
det går framåt finns det olika omständigheter som gör att processen går 
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långsamt. En utmaning för att lyckas med heltid som norm är att det ska 
göras inom befintlig budgetram. De ekonomiska förutsättningarna har inte 
möjliggjort att lyckas med att införa en heltidsorganisation. 
 

Facklig samverka 
Information och samverkan har skett i fackliga samverkansgruppen. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar HR-chef Ann 
Karlsson. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om ålder kan vara en förklaring till att 
arbeta deltid och om det är många äldre som går ner i arbetstid, vilket delvis 
besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om det finns ett beslut om att alla ska arbeta 
heltid, vilket besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om möjligheten till att arbeta deltid, 
vilket delvis besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Allan Myrtenkvist (S), Håkan Bergström 
(S) och Susanne Grundström (S). 
 
Med detta har allmänna utskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen. 
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§ 35 Utredning fondering av statliga medel i samband 
med Covid, dnr KS 24/00039 

Informationsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2020-05-20 § 117 
Rådet för kommunal redovisning – R2 
 
Ärendet 
Kommunförvaltningen fick 2020-05-20 i uppdrag av kommunstyrelsen att 
utreda möjligheten att fondera statliga medel som kommunen erhållit med 
anledning av kommunens ökade kostnader i samband med Covid under år 
2020.  
 
Utifrån de rekommendationer som har getts av Rådet för kommunal 
redovisning (RKR) bedömde kommunförvaltningen att det inte var möjligt att 
fondera de statliga medel som kommunen fick för ökade kostnader i samband 
med Covid över flera år. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Förvaltningen har följt RKRs rekommendationer när det gäller hur statliga 
medel ska redovisas. Statsbidragen ska redovisas för de år som bidraget 
avser om inte staten fattat något specifikt för ett visst bidrag. Förvaltningen 
erhåller alltid RKR:s rekommendationer inför ett årsbokslut och ser 
rekommendationerna som lag och efterföljs. Rådets rekommendationer 
finns för att alla kommuner ska redovisa ekonomin likvärdigt för att kunna 
jämföras i bland annat databasen Kolada.  

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ekonomichef 
Jessica Jansson kortfattat. 
 
Med detta har allmänna utskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen. 
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